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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan vághatott ki engedély és bejelentés nélkül fél 
tucat fát a fővároshoz közeli Lupa-szigeten egy NER-közeli beruházó?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A nepszava.hu portálon megjelent „Senki nem beszél a NER-es hátterű fairtásról„ című cikk szerint
feljelentést ugyan tett az önkormányzat, de ennél sokkal több nem történt a Lupa-szigeten zajló
luxusberuházás ügyében. A történetben több cég, egy szakács és Fidesz-közeli szálak is feltűnnek:

„Engedély és bejelentés nélkül vágott ki fél tucat fát a fővároshoz közeli Lupa-szigeten egy NER-
közeli beruházó, ám egy önkormányzati faültetési kötelezésen kívül eddig semmilyen következménye
nem lett az ügynek – ez derül ki egy lapunkhoz eljutott önkormányzati dokumentumból. A lakossági
panaszok szerint a beruházó nem fogta vissza magát: nemcsak a Natura 2000-es természetvédelmi
besorolású  vízparton  és  közelében  lévő  fákat  vágatta  ki,  hanem  megbontotta  a  partfalat,  és
betonozott a Duna-mederbe is.

A hivatalos iratok alapján úgy tűnik,  hogy az egyik idős vízparti fa kivágására a Közép-Duna-
völgyi Vízügyi Igazgatóság adott engedélyt. Hogy pontosan miért, azt nem tudni, de a hivatalos
iratokban van utalás arra, hogy a fa kidőlőfélben volt. A helyiek szerint ugyanakkor ez az állapot
úgy  jött  létre,  hogy előtte  a  munkások  nagynyomású vízsugárral  mosták  ki  az  öreg  vízparti  fa
gyökerei alól a földet. Az öreg fa útban lehetett a beruházónak, mivel a helyén egy úszómedence
létesül majd, illetve az említett helyszínen modern luxusnyaraló épül.

A negyedmilliárdot leszurkoló finanszírozó társaság vezetője, Gál Miklós a közelmúltig Mészáros
Lőrinc tőzsdei cégének, az Opus Globalnak volt a vezérigazgatója, de forrásaink a takarékbanki
vezérhez, a TV2-t Andy Vajna halála után felvásárló Vida Józsefhez is kötik.

A néhány tucat lakosú, többségében régi, Bauhaus-stílusban épült nyaralójú Lupa-sziget lakói jó
ideje találgatják, ki lehet a két éve szigetre érkezett, láthatóan a hatalomhoz közeli kapcsolatokkal



rendelkező beruházó, ám konkrét személlyel nem találkoztak, csak azt látják, ahogy a sziget és a
Duna ág életét felforgatta a családias szigetből jócskán kilógó, grandiózus építkezés.”

 

Kérdezem Önt:

Hogyan vághatott ki engedély és bejelentés nélkül fél tucat fát a fővároshoz közeli Lupa-szigeten
egy NER-közeli beruházó?

 

Budapest, 2023. március 26.

 

Tisztelettel:

Dr. Vadai Ágnes

Demokratikus Koalíció

2 


